



Funded by
the European Union



EU-MEPEP
The Multi-Educational Programme
for Employment Promotion in
Migration-affected Areas



ITALIAN AGENCY
FOR DEVELOPMENT
COOPERATION



SALESIANI DON BOSCO
EL SAHEL - CAIRO
دون بوسكو الساحل - القاهرة



PROMOTION OF EMPLOYMENT AND SOCIO-ECONOMIC DEVELOPMENT OPPORTUNITIES THROUGH A BETTER QUALITY TVET SYSTEM IN SHARKEYA (PESDO)

Co-funded project by The Multi-Educational Programme for Employment Promotion in Migration-affected areas - MEPEP

DONOR

The European Union Emergency Trust Fund for stability and addressing the root causes of irregular migration and displaced persons in Africa.

DURATION

27 MONTHS

IMPLEMENTED BY

Istituto Don Bosco Cairo



BUDGET

€ 2.250.000,00 EURO

TARGET AREAS

Sharkeya Governorate, Egypt

STAKEHOLDERS

- Ministry of Trade and Industry (MoTI) - Productivity and Vocational Training Department (PVTD)
- Ministry of Education and Technical Education (MoETE)
- The Italian Agency for Development Cooperation (AICS) - Cairo Office
- Sharkeya Governorate

CONTACT US



2 St. Abd El Qader, Taha, As Sahel, Rod El Farag, Cairo



+20 0224 5767 94



www.donboscocairo.org

DON BOSCO INSTITUTE

The Don Bosco Institute in Cairo (DBC) is nationally recognized for its high-quality TVET training offered to marginalized Egyptian students, vulnerable Egyptians, and Persons of Concern (PoCs). For over 100 years, the Don Bosco Institute's goal has been to provide technical and vocational education to young at-risk, and marginalized people by contributing to poverty and inequality reduction through employment generation. Don Bosco's main scope relies on offering a wide variety of market-driven and quality training courses by providing, through its cross-sectoral approach, access to sustainable livelihoods, entrepreneurship, and supportive services (CVA, Job Readiness, and primary healthcare).

PROJECT'S OBJECTIVES

- The efficiency and effectiveness of the local TVET system in providing high-quality vocational training and skills development paths are improved;
- The employability and self-employability of VTC graduates in the local work market are enhanced.

PROJECT'S ACHIEVEMENTS

- Developing and updating 13 training curricula and related materials.
- Training of 270 trainers in Sharkeya Governorate in 13 industrial sectors.
- Capacity building for 15 administrative staff at the VTC centre in 10th of Ramadan.
- Establishment of a Job Placement Office (JPO) to support trainees in job seeking.
- Capacity building for 6 Job officers to provide guidance, placement, and self-employment skills.





Funded by
the European Union



EU-MEPEP
The Multi-Educational Programme
for Employment Promotion in
Migration-affected Areas



ITALIAN AGENCY
FOR DEVELOPMENT
COOPERATION



SALESIANI DON BOSCO
EL SAHEL - CAIRO
دون بوسكو الساحل - القاهرة



دعم فرص التوظيف والتطوير الاجتماعي والاقتصادي من خلال تحسين جودة منظومة التعليم والتدريب الفني والمهني بالشرقية (PESDO)

مشروع بتمويل مشترك من برنامج MEPEP
برنامج التعليم المتعدد لتعزيز العمالة في المناطق المتضررة من الهجرة

معهد دون بوسكو

يُعرف معهد دون بوسكو في القاهرة على المستوى الوطني بتقديم تدريب عالي الجودة في مجال التعليم الفني والتدريب المهني (TVET) للطلاب المصريين المهتمين، والفئات المستضعفة. فمنذ أكثر من 100 عام، كان هدف معهد دون بوسكو هو توفير التعليم والتدريب المهني والفني للشباب المعرضين للخطر والمهمشين، للمساهمة في الحد من الفقر وعدم المساواة وذلك من خلال توفير فرص عمل. يعتمد نطاق عمل معهد دون بوسكو الرئيسي على تقديم مجموعة متنوعة من الدورات التدريبية عالية الجودة والموجهة نحو احتياجات السوق، وذلك من خلال نهج الشامل متعدد القطاعات لتوفير فرص دعم سبل المعيشة المستدامة وريادة الأعمال وخدمات الدعم الأخرى (قسائم نقدية - التأهيل لسوق العمل - رعاية صحية أساسية).

أهداف المشروع

- تحسين كفاءة وفعالية النظام المحلي للتعليم والتدريب المهني من خلال توفير مسارات تدريبية مهنية عالية الجودة وتطوير المهارات.
- تعزيز قابلية العمالة المنظمة والعمالة الحرة لخريجي مركز التدريب المهني في سوق العمل المحلي.

إنجازات المشروع

- إعداد وتحديث المناهج والمواد التعليمية لـ 13 قطاعًا صناعيًا.
- تدريب 270 مدرسًا في محافظة الشرقية في 13 قطاعًا صناعيًا.
- تعزيز مهارات 15 موظفًا إداريًا في مركز التدريب المهني بمدينة العاشر من رمضان.
- إنشاء مكتب توظيف لدعم المتدربين في البحث عن فرص العمل.
- تطوير مهارات 6 من موظفي مكاتب التوظيف لتقديم الإرشاد والتوجيه في مجالات التوظيف والعمل الحر.

الجهة المانحة

صندوق الاتحاد الأوروبي الإستئماني لحالات الطوارئ من أجل تحقيق الإستقرار و معالجة الأسباب الجذرية للهجرة غير المشروعة والنازحين في إفريقيا

مدة تنفيذ المشروع
27 شهرًا

الجهة المنفذة للمشروع

معهد دون بوسكو في القاهرة



SALESIANI DON BOSCO
EL SAHEL - CAIRO
دون بوسكو الساحل - القاهرة

الميزانية

2.250.000,00 يورو

المناطق الجغرافية المستهدفة

محافظة الشرقية، مصر

الجهات المعنية

- وزارة التجارة والصناعة - مصلحة الكفاية الإنتاجية و التدريب المهني
- وزارة التربية والتعليم والتعليم الفني
- الوكالة الإيطالية للتعاون من أجل التنمية - مكتب القاهرة
- محافظة الشرقية

اتصل بنا



www.donboscocairo.org



+20 0224 5767 94



2 St. Abd El Qader, Taha, As Sahel, Rod El Farag, Cairo



تم إنتاج هذه المطبوعة بتمويل مشترك من قبل الوكالة الإيطالية للتعاون من أجل التنمية بالقاهرة والاتحاد الأوروبي. تعد محتويات هذه المطبوعة مسؤولة حصريًا لمعهد دون بوسكو بالقاهرة ولا تعكس بالضرورة آراء الوكالة أو الاتحاد الأوروبي.